
P R O T O K Ó Ł 
 

z XX Sesji Rady Miejskiej w Szepietowie odbytej w dniu 30 stycznia 2013 roku w sali 
Gminnego Ośrodka Kultury w Szepietowie. 
 

Sesję rozpoczęto o godz. 1020, a zakończono o godz. 1245    
 

  Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 13 radnych, co stanowi 86,67% 
(zgodnie z listą obecności). 

 
Radni obecni na sesji: 

1. Andrzej Koc 
2. Jan Ołdakowski 
3. Paweł Robert Staśczak 
4. Stanisław Maruszewski 
5. Mirosław Wojtkowski 
6. Waldemar Turkowski  
7. Stanisław Stypułkowski 
8. Wojciech Ertman 
9. Andrzej Szymoniak 
10. Witold Moczydłowski 
11. Henryk Stypułkowski 
12. Grażyna Pieńkos 
13. Wiesław Wyszyński 

 

Radni nieobecni na sesji: 
1. Michał Gąsowski 
2. Andrzej Szymoniak 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 
1. Stanisław Roch Wyszyński - Burmistrz Szepietowa 
2. Ryszard Grodzki - radny Rady Powiatu, Sekretarz Gminy 
3. Anna Wiśniewska - Skarbnik Gminy 
4. Paweł Chojnowski – Adwokat – Kancelaria Adwokacka w Białymstoku 
5. Janusz Trochimiak – radca prawny Kancelarii Adwokackiej w Białymstoku 
6. Bartłomiej Królik - Specjalista Okręgowego Inspektoratu Pracy w Białymstoku 

 

oraz dyrektorzy szkół, kierownicy zakładów pracy z terenu gminy, Przewodniczący Rad 
Sołeckich (zgodnie z załączonymi listami obecności). 

 
Porządek obrad sesji: 

 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku dziennego. 
3. Informacja o poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Informacje o pracy Burmistrza w okresie między sesjami. 
6. Podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Szepietowo na lata 2013-2016 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 
2013-2019. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2013 rok. 
8. Informacja na temat kosztów utrzymania Izby Tradycji w Wojnach Szubach za 2012 

rok, świetlicy wiejskiej w Dąbrowie Łazach i innych obiektów będących w posiadaniu 
gminy. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia nieruchomości. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia i realizacji projektu pt. „Okno na świat – 

przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu na terenie Gminy Szepietowo”. 
12. Odpowiedzi na interpelacje. 
13. Wolne wnioski i zapytania. 
14. Zamknięcie obrad. 

 
Przebieg obrad: 
 
Ad.1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Witold Moczydłowski, 
który powitał wszystkich obecnych i stwierdził, że na stan 15 radnych na sesji obecnych jest 13 
radnych, co stanowi quorum, przy którym rada może obradować i podejmować prawomocne 
uchwały. 
 

 Przewodniczący Rady stwierdził: „zanim przedstawię Państwu proponowany porządek 
naszych obrad mam do Państwa ogromną prośbę, jak wszyscy wiemy tydzień temu zmarł, a 
dwa dni temu został pochowany Ks. Kardynał Józefa Glemp, myślę, że od nas jako wiernych 
należy się mu pamięć za jego służbę Bogu i Ojczyźnie. Mam do Państwa prośbę abyście 
Państwo powstali i krótko minutą ciszy uczcili jego pamięć.”  
 Wszyscy obecni powstali i uczcili minutą ciszy pamięć zmarłego Ks. Kardynała Józefa 
Glempa. 
 

Ad.2. Przewodniczący Rady zapoznał z porządkiem dziennym obrad sesji.  
Do zaproponowanego przez Przewodniczącego porządku obrad nie zgłoszono uwag. 

 Przewodniczący zaproponował przegłosować porządek obrad. 
 Przeprowadzono glosowanie. 

Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 13 radnych, w głosowaniu udział wzięło 13 
radnych, za przyjęciem porządku obrad głosowało 13 radnych. 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 

Ad.3. Z informacją o protokole z poprzedniej sesji zapoznał Wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej Radny Stanisław Stypułkowski. 
 Uwag do informacji nie zgłoszono. 
 Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 13 radnych, w głosowaniu udział wzięło 13 
radnych, za przyjęciem informacji głosowało 12 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja o protokole została przyjęta. 

(informacja dołączona do protokołu) 
 

Ad.4.  Interpelacje radnych – nie zgłoszono. 
 

Ad.5.  Informację o pracy między sesjami złożył Burmistrz Szepietowa.  
 Uwag do informacji nie zgłoszono. 
 Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 13 radnych, w głosowaniu udział wzięło 13 
radnych, za przyjęciem informacji głosowało 13 radnych. 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja o pracy Burmistrza została przyjęta 
jednogłośnie. 

(informacja dołączona do protokołu) 
 

Ad.6.  Z wnioskiem o podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Szepietowo na lata 2013-2016 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 
zobowiązań na lata 2013-2019 zapoznała Pani Skarbnik Gminy Anna Wiśniewska, która 
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poinformowała, że Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Szepietowo wraz z wykazem 
przedsięwzięć opracowano na lata 2013-2016 oraz prognozą kwoty długu na okres spłaty 
zobowiązań, zgodnie z zawartymi umowami, tj. na lata 2013-2019. W 2013 dochody wyniosą 
17.751.064 zł i są niższe niż planowana wysokość dochodów w roku poprzednim o 7,17%. 
Pani Skarbnik Gminy zapoznała z objaśnieniami do uchwały. 
Dyskusji nie było. 
 Przewodniczący zapoznała z projektem do uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 13 radnych, w głosowaniu udział wzięło 13 
radnych za podjęciem uchwały  głosowało 13 radnych. 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

(uchwała Nr XX/132/13 dołączona do protokołu) 
 

Ad.7. Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2013 rok 
wystąpił Burmistrz. Burmistrz zapoznał z dochodami i wydatkami planowanymi na 2013 roku 
oraz wykazem planowanych zadań inwestycyjnych.  
Dyskusji nie było. 
 Przewodniczący zapoznał z projektem do uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 13 radnych, w głosowaniu udział wzięło 13 
radnych za podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 4 radnych wstrzymało się od głosu. 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 
2013 rok została podjęta.  

(uchwała Nr XX/133/13 dołączona do protokołu) 
 

Ad.8.  Z informacją na temat kosztów utrzymania Izby Tradycji w Wojnach Szubach za 2012 
rok, świetlicy wiejskiej w Dąbrowie Łazach i innych obiektów będących w posiadaniu gminy 
zapoznał Sekretarz Gminy, który poinformował, że zgodnie z uchwałą rady zobowiązani 
jesteśmy do składania informacji w I kwartale każdego roku na temat kosztów utrzymania Izby 
Tradycji w Wojnach Szubach. Taką informację radni otrzymali wcześniej i były one 
przedmiotem posiedzeń komisji. Zgodnie z wolą, sugestią Pana Przewodniczącego informacja 
ta została rozszerzona i zawarto w niej koszty utrzymania innych budynków, których gmina 
jest właścicielem, wynajmuję lub dzierżawi, a także gdzie gmina posiada w użyczeniu i pewne 
koszty ponosi.  

(informacja dołączona do protokołu) 
Dyskusji nie było. 

Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 13 radnych, w głosowaniu udział wzięło 13 
radnych za przyjęciem informacji głosowało 13 radnych. 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja została przyjęta jednogłośnie. 
 

Ad.9. Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia nieruchomości 
wystąpił Burmistrz, który poinformował, że wpłynęło do gminy pismo z Oddziału 
Gospodarowania Nieruchomościami w Warszawie dotyczące przejęcie nieodpłatnego przez 
gminę nieruchomości położonej w Szepietowie wraz z budynkiem dworca kolejowego. 
„Wszyscy znamy sytuację ekonomiczną, finansową, techniczną  PKP. W tej chwili gdzie mogą 
pozbywają się by zmniejszyć koszty utrzymania  pewnych nieruchomości. Tym bardziej, że 
PKP jest podzielona na kilka spółek. Kto inny odpowiada za nieruchomości, kto inny za tory, 
jest jeszcze kilku przewoźników, kilka spółek, które po tych torach jeżdżą, itd. Znamy ten 
standard dworca, jest zaniedbany. Burmistrz zapoznał z pismem (pismo dołączone do 
protokołu). „Ta prośba była procedowana na posiedzeniach komisji, z tych opinii które tam się 
wyłaniały, że owszem przejąć, ale bez warunków. Ja doszedłem do wniosku, że trzeba to 
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jednak zmaterializować w postaci uchwały. Jestem organem wykonawczym, jeżeli byłaby taka 
wola Wysokiej Rady to byśmy to przejęli, a uchwala jest mocnym dowodem, dokumentem w 
tym, więc został przygotowany taki projekt mając na względzie te opinie poszczególnych 
komisji.” 
 

W dyskusji zabrali głos: 
- Przewodniczący Rady stwierdził, że „tak dyskutowano na ten temat, czy jesteśmy 

zainteresowani przejęciem tego, więc jesteśmy, ale wychodząc naprzeciw, żeby nikt nam 
nic nie zarzucił, to wstępnie przejmiemy ale beż żadnych warunków. 

 

Przewodniczący zapoznał z projektem do uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 13 radnych, w głosowaniu udział wzięło 13 
radnych za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta.  

(uchwała Nr XX/134/13 dołączona do protokołu) 
 

Ad.10.  Z wnioskiem  o podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji 
i deklaracji podatkowych zapoznał Henryk Dąbrowski, który poinformował, że uchwala Rady 
Miejskiej w Szepietowie z dnia 6 grudnia 2012 r. tak naprawdę już weszła w życie i została 
ogłoszona w Dzienniku Urzędowym Województwa Podlaskiego jednak w trybie nadzorczym 
RIO wytknęła nam szereg błędów, z czego trzy uznano jako nieistotne, są to właściwie błędy 
pisarskie. Pan Henryk Dąbrowski zapoznał z uchwałą Kolegium RIO w Białymstoku w której 
wskazano jakie popełniono błędy w załącznikach do uchwały w sprawie określenia wzorów 
formularzy informacji i deklaracji podatkowych. 

(uchwala Kolegium RIO dołączona do protokołu) 
Dyskusji nie było. 

Przewodniczący zapoznał z projektem do uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 13 radnych, w głosowaniu udział wzięło 13 
radnych za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  

(uchwała Nr XX/135/13 dołączona do protokołu) 
 

Ad.11.  Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia i realizacji projektu pt. 
„Okno na świat – przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu na terenie Gminy Szepietowo” 
wystąpił Burmistrz, który wyjaśnił, że jest to sprawa z ostatniej chwili i nie była na komisjach, 
ale jest to sprawa dosyć ewidentna, bo tutaj nie trzeba większego zastanowienia gdyż 
dostaniemy 100% wydatków. Chodzi o co, chodzi o tzw. Programu Operacyjnego 
Innowacyjna Gospodarka 2007-2013 w ramach działania 8.3 „Przeciwdziałanie wykluczeniu 
cyfrowemu – eInclusion”. Ten program jest finansowany w 100% ze środków Europejskiego 
Funduszu Rozwoju Regionalnego, aby do tego przystąpić musi być stosowana uchwała. Jeżeli 
podejmiemy to, to musimy tu zadeklarować, że gmina Szepietowie utrzyma trwałości 
rezultatów projektu przez okres 5 lat od daty zakończenia projektu. Jest to skierowane do ludzi 
ubogich. Burmistrz zapoznał z uzasadnieniem do uchwały: „W odpowiedzi na ogłoszony przez 
Władzę Wdrażającą Programy Europejskie konkurs w ramach działania 8.3 Przeciwdziałanie 
wykluczeniu cyfrowemu – eInclusion Programu Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka 
Gmina Szepietowo składa wniosek o dofinansowanie projektu pn. „Okno na świat – 
przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu na terenie Gminy Szepietowo”. Projekt dotyczy 
zakupu sprzętu komputerowego wraz z dostępem do sieci internetowej dla rodzin z niskimi 
dochodami i placówek oświatowych Gminy”. W ramach tego programu musimy znaleźć 
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przynajmniej 30 rodzin ubogich aby móc ten wniosek składać. Część tego projektu możemy 
przeznaczyć na doposażenie w sprzęt szkół i placówek oświatowych. 
W dyskusji zabrali głos:  
- Andrzej Koc zwrócił się z pytaniem, czy my wiemy coś na temat tego okresu 5 lat, jak to 

będzie wyglądało, będzie dostęp do Internetu, czy przez 5 lat mamy to utrzymywać. 
- Burmistrz wyjaśnił, że jest wszystko to w ramach tego projektu. 
- Andrzej Koc - czyli przez okres 5 lat od zakończenia projektu są koszty policzone. 
- Burmistrz - są koszty wliczone. 
- Sekretarz stwierdził, że nie jest to tak do końca, jest taki mały niuans. Trwałość projektu 

jest to okres 5 lat, a kosztem kwalifikowanym jest zwrot za Internet przez 3 lata, czyli przez 
2 lata jeśli nie otrzymamy odpłatności od gospodarstwa domowego to gmina może płacić. 
Tego jeszcze dokładnie nie wiemy, w tym momencie jest to uchwała intencyjna. 

Przewodniczący zapoznał z projektem do uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 13 radnych, w głosowaniu udział wzięło 13 
radnych za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  

(uchwała Nr XX/136/13 dołączona do protokołu) 
 

Ad.12. Odpowiedzi na interpelacje nie było. 
 

Ad.13. Wolne wnioski i zapytania. W tym punkcie zabrali głos: 
- Przewodniczący Rady poinformował, że na sesję przybyli Panowie z Kancelarii 

Adwokackiej z Białegostoku oraz Pan Bartłomiej Królik - Specjalista Okręgowego 
Inspektoratu Pracy w Białymstoku, którzy chcieliby zabrał głos. 

- Pan Paweł Chojnowski - adwokat oraz Pan Janusz Trochimiak - radca prawny z Kancelarii 
Adwokackiej w Białymstoku podziękowali za zaproszenie na sesję oraz umożliwienie 
zabrania głosu. Poinformowali, że Kancelaria specjalizuje się i ma praktyczne 
doświadczenie zarówno na etapie procedowania wniosków jak również sporów sądowych 
pomiędzy stronami postępowania w zakresie Sektorowego Programu Operacyjnego na lata 
2004 – 2006 (SPO) oraz Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007 – 2013. 
Zapoznali z ofertę usług prawniczych ze szczególnym uwzględnieniem spraw rolnych i 
obsługi rolników indywidualnych oraz przedsiębiorców rolnych.  

- Pan Bartłomiej Królik - Specjalista Okręgowego Inspektoratu Pracy w Białymstoku 
podziękował za zaproszenie na sesję i przedstawił prezentację „Stan bezpieczeństwa przy 
pracy w rolnictwie indywidualnym w 2012 r.” 

- Henryk  Stypułkowski zwrócił się z pytaniem, czy inspekcja może karać rolników? 
- Pan Bartłomiej Królik poinformował, że „inspekcja nie ma prawa karać rolników, jesteśmy 

tylko i wyłącznie doradztwem, wizytacje, porady - oczywiście udzielane bezpłatnie. 
Dopóki rolnik prowadzi działalność na własny rachunek w swoim gospodarstwie nie 
podlega kontroli i karaniu. Sytuacja się zmienia w momencie, kiedy rolnik zaczyna 
zatrudniać osoby obce w gospodarstwie. Wtedy jest normalnym pracodawcą i podlega 
regulacjom związanym z kodeksem pracy.” 

- Jerzy Włostowski sołtys wsi Plewki – „zwracam się do Was wszyscy Panowie radni o 
ujęcie takiej sprawy jak położenie asfaltu na drodze, ponieważ tu w tym budżecie nie jest to 
ujęte, a w Plewkach trzeba położyć kawałek ulicy i stawiam wniosek o rozważenie tej 
sprawy. 

- Przewodniczący Rady stwierdził, że „to co było możliwe w tym budżecie to zaplanowano, 
ale jest wiele takich wniosków. Uchwaliliśmy ten nasz budżet, ale nie wszystko zostało 
ujęte mamy jeszcze wiele takich propozycji. Przewodniczący zapoznał z wnioskami 
radnych zgłoszonymi na posiedzeniach komisji do projektu budżetu, które pozytywnie 
zaopiniowały budżet, ale zgłosili też i propozycje i tak: 
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1. Radny Jan Ołdakowski zgłosił potrzebę: 
1) remontu ulicy Przemysłowej w Szepietowie i rozjazdu ul. Towarowej i ul. 

Przemysłowej 
2) uzupełnienia oświetlenia ulicznego za torami (pali się tylko jedna lampa) 
3) wykonania chodnika na ul. Przemysłowej. 

2. Sławomir Niemyjski zgłosił wniosek dotyczący wygospodarowania środków na 
dokończenie budowy chodnika przy drodze wojewódzkiej w Dąbrówce Kościelnej. 

3. Komisje zgłosiły wniosek w sprawie kontynuacji zadania i opracowania dokumentacji 
na połączenie ogrzewania gimnazjum z ogrzewaniem szkoły podstawowej w 
Szepietowie. 

4. Radny Stanisław Stypułkowski zgłosił wniosek aby wygospodarowane środki po 
przeprowadzonych przetargach przeznaczyć na wykonanie drogi do wsi Dąbrowa 
Wilki. 

5. Mirosław Wojtkowski – wygospodarowane środki  po przeprowadzonych przetargach 
przeznaczyć na zakup samochodu służbowego dla potrzeb Urzędu Miejskiego. 

6. Wojciech Ertman - ponawia swój wniosek w sprawie poprawienia mostu we wsi 
Dąbrowa Łazy. 

 

Budżet został uchwalony na 2013 rok, ale wnioski zostały nie wyczerpane. Na pewno te 
wnioski które tutaj radni zgłaszają i Państwo będą brane pod uwagę, ale niestety cierpliwość 
musi być.” 
- Burmistrz poinformował, że zgłosiła się do nas firma która chce robić częściowo 

gazyfikację gminy, w najbliższej okolicy. Wystąpiła z listem intencyjnym, znamy te 
sprawy intencyjnych listów i nie wiem na ile realnie ta firma może to zrobić. Przy 
najbliższej okazji przekażę Państwu na komisjach tą sprawę. 

- Dyrektor GOK Pan Tomasz Paduch zaprosił wszystkich na koncert orkiestry dętej, który 
odjedzie się w najbliższy piątek o godz. 1600 w GOK. Ponadto poinformował w niedzielę o  
godz. 1100 w kinie będą wyświetlane dla dzieci bajki, wstęp jest bezpłatny.  

 

Ad.14. Z uwagi na brak dalszych zgłoszeń do dyskusji i wyczerpania porządku obrad 
Przewodniczący Rady zamknął obrady XX Sesję VI kadencji Rady Miejskiej w Szepietowie. 
 

Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała 

Ewa Bartłomiejczuk 

         Przewodniczący Rady Miejskiej 

         Witold Moczydłowski 


